
 

Skolebestyrelsesmøde 17.12.2018 kl. 

17.00-18.30 

- i skolens personalerum 

  

Mødeleder: Klaus Munch Kjøller 

Ordstyrer: Signe Christensen 

  

  

Dagsorden 

  

  

Referat: TL 

  

1. Godkendelse af referat fra sidste 

møde 5. min. 

  

  

Referat af den 22.11.2018 er godkendt 

  

2. Meddelelser fra skolen.  

          (PG, TL) 10 min 

          

  

Lucia. Årets Luciaoptog var en virkelig god oplevelse – det har 

også været et ’indsatsområde’ med flere lærere, som står for 

arrangementet. Nyindkøbte kjoler og flere sange gjorde 

optoget rigtig flot. Luciaoptoget gik også på Øregård i år – 

næste år er det tanken, at vi kommer rundt på et plejehjem 

eller to. 

  

Samarbejdsskole. I kommende kalenderår skal 

Tranegårdskolens udskoling være samarbejdsskole med 

Skovgårdskolen. Dette er en del af den fremtidige nye 

udskoling i kommunen. Der er planlagt et møde med 

Skovgårdskolen sidst i januar på Hellerupvej 24. Indholdet 



omk. at være samarbejdsskole bliver udfoldet, når vi har fået 

holdt møde med Skovgårdskolen. 

  

Møde i medarbejderudvalget. Vi er så småt begyndt at se ind i 

kommende skoleår. Der er forskellige ændringer i forhold til, 

hvordan vi gør lærernes arbejdstid op. Det handler bl.a. om 

opgørelse af lejrskoletid, fordybelsesuger, spisepauser og 

skole-hjem-samtaler. 

  

Ny morgensangsstruktur. Fra næste kalenderår vil morgensang 

foregå i skolens PLC (pædagogisk læringscenter) og have 

forskellige ændringer på sig – dette være sig tidspunkt, 

opstilling, sangvalg mv. 

  

Pæd. dag for lærere og pædagoger. Temaet var ’ordentlighed’. 

Det er planen, at skolens personale ved de to kommende 

pædagogiske dage skal arbejde med begreberne faglighed og 

fællesskab. 

  

Møde om inklusion for alle forældrebestyrelser i Gentofte 

Klaus Kjøller, Signe Schans Christensen, Barbara Bonnesen, 

Anne Sophie Gottlieb deltog sammen med ledelsen (den 

28.11.2018) i et arrangement for samtlige skolebestyrelser i 

Gentofte kommune om inklusion. Inklusion er højt på 

agendaen i kommunen, og der var blandt bestyrelserne om, at 

dette er et vigtigt emne, og at vi skal passe på de børn, vi har. 

Inklusionsekspert (Helle Rabøl) fremhævede ved brug af flere 

konkrete eksempler, at forældrene er en enorm ressource, når 

det handler om at få børn, der kan have det svært- til at falde 

godt til i en klasse.  

  

Julefrokost. Temaet i år var Matador – det var en rigtig god 

aften for pædagoger og lærere. 

  



Nyhedsbrev. Ledelsen er i gang med at skrive nyhedsbrev – 

kommer lige inden jul. 

  

Berlingske Tidende har søgt om aktindsigt om problematikker i 

konflikter og den generelle trivsel blandt eleverne på skolerne i 

Gentofte herunder specifik på Tranegårdskolen. 

Flere forældre og elever er blevet kontaktet direkte af de 

aktindsigtssøgende. 

  

  

3. Dobbeltrolle som 

skolebestyrelsesmedlem og 

forældrerepræsentant. 

Drøftelse 

25 min. Signe 

  

Der er flere forældrebestyrelsesmedlemmerne, som har været 

eller er forældrerepræsentanter. Dette har givet anledning til 

nogle habilitetskonflikter. 

Bestyrelsen ønsker flest muligt forældre på skolen engageret i 

drøftelserne på skolen, og også derfor undgår vi helst 

peronsammenfald på de to poster.  

Endelig kan der ske en slags skævvridning blandt 

repræsentanterne på repræsentantskabsmøderne, hvis nogle af 

disse også sidder i bestyrelsen. 

Det blev derfor indstillet, at bestyrelsen ændrer sin 

forretningsorden, og indarbejder en anbefaling om at 

bestyrelsesmedlemmer ikke kan være forældrerepræsentanter. 

Alle tilstedeværende stemte for forslaget, med undtagelse af 

Rikke Dræbye Gantzhorn, der ser forslaget som en uønsket 

stramning.  

Forslaget blev vedtaget. 

  

  

4. Trafikpolitik, se endvidere bilag 

Godkendelse 

  

Tranegårdskolens trafikpolitik blev godkendt ud fra det bilag, 

som bestyrelsesmedlemmerne havde fået på forhånd.  

  



15. min. PG 

  

  

5. Timefordelingsplan  

Bilag udleveres og kommenteres kort 

af TL. 

Beslutning på næste møde 

5. min Orientering 

  

  

Bilag om næste års fordeling af fag/lektioner blev udleveret og 

kommenteret. I henhold til et tidligere ønske fra 

skolebestyrelsen har det udleverede timefordelingsbilag været 

drøftet i skolens medarbejderudvalg. Nu skal det bearbejdes til 

godkendelse i skolebestyrelsen. Forslag i bilaget drøftes videre 

på næste skolebestyrelsesmøde, hvor den endelige 

timefordeling skal besluttes. 

  

  

6. Evaluering af 

forældrerepræsentantskabsmødet og 

formen på tilbagemeldingen. 

Drøftelse 

15. min. Klaus og Signe 

  

  

Punktet behandles på næste bestyrelsesmøde. 

  

  

  

  

7. Evt.  

5min. 

  

  

Bestyrelsen har skrevet ud til skolens forældre og har opfordret 

forældrene i at deltage i et møde til januar 2019, hvor vi 

drøfter, hvordan vi bedst imødekommer det ønske der er om 

øget kommunikation på skolen.  

  

Der er tre forældre, der har henvendt sig, og bestyrelsen 

kontakter dem og sætter et møde op. 

  



Fra bestyrelsen deltager Barbara Bonnesen, Anne Sophie 

Gottlieb og Pia Samuelsen. 

  

  

8. Punkter til kommende møder. 

Økonomi (AS) 

Aula (TL) 

Timefordelingsplan (TL) 

  

  

  

  

  

  

  

  

Mødedeltagere: 

Klaus Munch Kjøller   Anne Sophie Gottlieb   

Signe Christensen   Sidsel Thomsager   

Pia Samuelsen    Kim Mårtensson   

Barbara Bertelsen   Peter Gersvang    

Rikke D. Gantzhorn   Thomas Langkjær   

Jacob Ørskov Reese   Alice Lykke Afbud 

Pernille Afbud Peter Svensson   

Marie Afbud Julius Afbud 

                          

 



 

 

 

 


